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Kövér László
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Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló

10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani

Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető Miniszter Úrhoz

"NDK" váró/ista? "
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt években megnőtt az egészségügyi beavatkozásokra, eljárásokra vonatkozó várakozás i

idő . Ma Magyarországon egy csípőprotézis-műtétre akár több évet is várni kell, ennek fő oka, az

állami finanszírozási rendszer által meghatározott ellátási korlát, így n őttek a várólisták . A helyzetet

az sem javítja, hogy egyes intézmények szakemberhiánnyal küzdenek, így hiába a szabad kapacitás ,

ha nincs, aki elvégezze a műtétet . Mindezeknek köszönhetően vannak olyan műtétek, amelyekre

több évet, diagnosztikai eljárások (MR, CT), amikre több hónapot kell várni .

Ön a miniszteri meghallgatásán a várólistákkal kapcsolatban egy hasonlatot mondott el : „Akkor,
amikor egyébként ezt az intézkedést bevezettük, valóban azért nem sikerült tökéletesen, mert ebben

az országban még mindig ott tartunk bizonyos szempontból, mint amikor az NDK-ban tanultam, és

megláttunk egy hosszú sort az élelmiszerbolt előtt, és azt mondta a kollégám, hogy álljunk gyorsa n

sorba. Amikor megkérdeztem, hogy mit árulnak, akkor azt mondta, hogy teljesen mindegy, maj d

elcseréljük. " Tehát Ön szerint az emberek akkor is felvetetik magukat egy várólistára, ha nincs is rá

szükségük .
Az, hogy valaki egy várólistán szerepel, nem hiszem, hogy egyedül a betegen múlna, illetve ha ne m

jó listán szerepel az sem a beteg bűne, hiszen az is elképzelhető, hogy a beteg a tudta nélkül kerül

fel egy listára . Továbbá nehezen hiszem, hogy valaki — utalva az Ön hasonlatára — egy szívműtétet

elcserélne, vagy elcserélhetne egy csípőprotézis műtétre . Úgy vélem, azokat a hibákat, amelyek a

rendszer működésébő l fakadnak, nem kellene a kiszolgáltatott helyzetben lévő emberekre fogni .



Korábban egy írásbeli kérdésre adott válaszban a tárca azt közölte, hogy a legrégebb rögzített 130 0
műtétet május végéig el kell végezni, amihez többletforrást kaptak a kórházak . Teljesült-e ez az
elvárás?

Lehetséges, hogy már csak abban bízhatnak a betegek, hogy majd külföldön m űtik meg őket, hiszen
egy uniós irányelv már régóta lehetővé teszi, hogy az uniós polgárok bármely tagállamba n
gyógyíttathassák magukat, ha odahaza hat hónapnál többet kellene várniuk egy beavatkozásra . Bár
azt nem tudjuk, hogy ennek a hazai szabályozása miként működik.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat :

• ön szerint valóban a betegek tehetnek arról, hogy ilyen hosszúak a várólisták?
• Kérem, mondja meg, hogy pontosan mennyi beteg és mióta vár műtétre, vagy

vizsgálatra az új és korszerű várólistás nyilvántartórendszer szerint ?
• Kérem, mondja el, hogy mit terveznek tenni annak érdekében, hogy – miként ö n

fogalmazott : az önök által bevezetett – várólisták csökkenjenek?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2014. június 16 .

Korózs Lajo s
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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